
 
 

4. august 2014 

 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Inatsisartut har vedtaget, at mellembølge-transmissionen skal op og køre igen, for at 

forbedre muligheden for at lytte til radio igennem den. Der er nu gået snart 4 år siden 

mellembølgesenderne blev lukket og er endnu ikke genåbnede. Hvornår bliver mel-

lembølgesenderne åbnet igen? 

2. Aasiaat Radio, som man sætter sin lid til ved nødopkald, har været genstand for hen-

vendelser til Inatsisartutmedlemmer fra befolkningen gentagne gange. Selv ”mayday” 

henvendelser bliver ikke besvaret. Hvad er grunden til dette? Er det mellembølge-

tranmissionen man mangler?    

3. Mange mennesker er i denne tid rundt på kysten og inde i de mange fjorde, for at sam-

le forråd til vinteren. De kan ikke engang lytte til radio avisen. De kan ikke kontakte 

deres familier og kan heller ikke kontaktes. De kan heller ikke bruge mobilen, fordi 

der ikke er signal-dækning. Det kan ikke accepteres, at der ikke engang er beredskab 

på denne front, med tanke om potentielle nødsituationer. Hvad vil Naalakkersuisut gø-

re ved situationen? 

(Medlem af Inatsisartut Ruth Heilmann, Siumut) 

Begrundelse: 

De tidligere Naalakkersuisut lukkede mellembølgeradiosenderne og der blev lovet, at der ville blive 

lavet en anden ordning så hurtigt som muligt. Inatsisartut blev træt af at vente på en løsning og 

derfor blev det foreslået at mellembølgesenderne skulle tændes igen så hurtigt som muligt. Nu er 

der snart gået 4 år siden mellembølge-senderne blev lukkede og der sker ikke noget.  

Fiskere, fangere, fåreholdere og andre medborgere på kysten er også trætte af at vente på, at der 

sker noget, derfor er det ønskeligt at spørge Naalakkersuisut, om hvornår man vil have en løsning 

på problemstillingen? 

 

Jeg ønsker, at mine spørgsmål bliver besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 


